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Verbod op kruisingen tussen bestaande hondenrassen  -  Controle

Begin 2017 opende de minister de jacht op hondenkwekers die kruisingen tussen 
bestaande hondenrassen maakten, iets wat wettelijk verboden is. Het verbod op het 
kruisen van rassen is een van de erkenningsvoorwaarden voor hondenkwekers. Dit 
verbod is dan ook enkel van toepassing op erkende kwekers. De naleving wordt 
meegenomen bij de controles van de Inspectiedienst Dierenwelzijn bij deze kwekers. Bij 
vaststelling van overtredingen wordt een proces-verbaal opgesteld en een boete 
opgelegd. 

Vaak zien we nog advertenties verschijnen van erkende kwekers/handelaars die 
kruisingen aanbieden op hun website. Recent nog zag ik volgende advertentie: ‘de 
mooiste Pomchi Pups vind je bij ons te koop!’ (een kruising tussen pomeranian en 
chihuahua).

1. In een persbericht gaf de minister aan de Dienst Inspectie opgedragen te hebben 
kordaat op te treden bij elke vaststelling. 

a) Werden reeds vaststellingen gedaan door de Dienst Inspectie? 

b) Wordt de Dienst Inspectie proactief ingezet om op zoek te gaan naar 
kwekers/handelaars die kruisingen verkopen of aanbieden op website? 

c) Ontving de inspectiedienst al klachten over handelaars die het verbod op 
kruisingen overtraden? Zo ja, hoeveel?  

d) Werden reeds erkenningen ingetrokken louter op basis van overtreding van deze 
wettelijke bepaling? 

2. Wat is de taak van de bedrijfsdierenarts in dit verhaal? Is hij niet verplicht dit te 
melden? Zo ja, kwamen er al meldingen binnen van bedrijfsdierenartsen? 

3. Indien een erkende kweker/handelaar toch kruisingen verkoopt, volgt er dan een 
sanctie voor de bedrijfsdierenarts die dit liet gebeuren?

4. De huidige regelgeving voorziet in de mogelijkheid om een uitzondering toe te staan 
op advies van de Raad voor Dierenwelzijn of van de fokverenigingen. 

Hoeveel uitzonderingen werden reeds aangevraagd sinds 2017? Hoeveel werden er 
toegestaan? Over welke designerrassen gaat het? 
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1. a-b) Het kweken van kruisingen kan vastgesteld worden op basis van de gegevens 
in de databank en op basis van de worpfiches. De controle hierop maakt 
onderdeel uit van ruimere controles, waarbij ook de installaties en de dieren 
zelf gecontroleerd worden. Daar de aard van vastgestelde overtredingen niet 
wordt geregistreerd, zijn er geen exacte gegevens beschikbaar over het aantal 
vaststellingen.

c) De aard van meldingen wordt niet apart geregistreerd. Het is dan ook niet 
mogelijk het aantal meldingen over het fokken van kruisingen te geven. Dit is 
echter geen veelvoorkomende klacht.

d) Er werden geen erkenningen ingetrokken louter op basis van het verbod op het 
kruisen van rassen.

2-3.De opdracht van de contractdierenarts is beperkt tot het welzijn, de 
gezondheidstoestand, de verzorging en de huisvesting van de dieren. Hij heeft geen 
meldingsplicht, tenzij de kweker zijn advies, gegeven in het kader van zijn 
opdracht, niet opvolgt. De dierenarts kan niet verantwoordelijk gesteld worden voor 
de keuze van fokdieren door de kweker.

4. Ik heb sinds 2017 geen enkel advies ontvangen van de Vlaamse Raad voor 
Dierenwelzijn of de fokverenigingen voor een uitzondering op het verbod op het 
kweken van kruisingen.


